
Art.45 vragen Winsten, dividend en holdingconstructies in de zorg. 
 
Zwolle, 12 april 2019. 
 
Geachte College, 
 
 
De PvdA heeft onlangs vragen gesteld over de kwaliteit en de veiligheid in de zorg. Een andere 
onderwerp dat ons zorgelijk stemt, betreft de financiële constructies die tegenwoordig gehanteerd 
worden in de zorg. In één specifieke situatie blijkt uit de jaarrekeningen dat deze organisatie 
opereert onder een holding-constructie en er vanuit die constructie in 2016 €400.000 en in 2017 
€300.000 aan dividend is uitgekeerd. Als deze lijn zich in 2018 heeft doorgezet, is er mogelijk sprake 
geweest van 1 miljoen dividend in drie jaar tijd.  
 
Dat is geld dat op deze manier onttrokken wordt aan de zorg en niet besteed wordt waar het echt 
voor bedoeld is: het leveren van goede, kwalitatieve en veilige zorg voor onze inwoners. In de 
voorgaande jaren zijn hier samen met de SP vragen over gesteld aan het College1. Uit een van de 
reacties bleek dat de directeur van Creating Balance B.V. had aangegeven dat zij een deel van de 
winst in wilde zetten voor bevordering van innovatie in de zorg, bijvoorbeeld in samenwerking met 
corporaties. Onze zorg is echter groter dan deze ene situatie, omdat wij ons afvragen of dit soort 
constructies meer voor komen in Zwolle. 
Dat brengt ons tot de volgende vragen: 

1. Bent u bekend met de holding-constructie van deze zorgorganisatie en de hoge dividenden 
die hierbij uitgekeerd worden? Kloppen de hierboven genoemde bedragen en hoe hoog was 
het in 2018 uitgekeerde dividend?  

2. Wat is er terecht gekomen van de eerdere toezegging van CB om de winsten in te zetten 
voor de bevordering van innovatie in de zorg? 

3. Bij hoeveel en welke andere Zwolse zorgorganisaties is er sprake van dergelijke financiële 
constructies? 

4. Hoeveel winst en dividend wordt er daarbij in totaliteit gemaakt en uitgekeerd? 
5. Wat zijn uw oordeel en waardering van deze dividendconstructies? Kan dit, mag dit, is dit 

wenselijk? 
6. Kan het College eisen stellen aan de daadwerkelijk te leveren zorg in verhouding tot de 

omzet, de winst en het dividend? Zo nee, wat kan het College dan doen aan de hoogte van 
de subsidie, want is die dan te hoog in relatie tot de geleverde zorg? 

7. Is het maken van winst en het uitkeren van dividend in overeenstemming met de algemene 
subsidieverordening van de gemeente Zwolle, waaronder artikel 1.11 
(subsidieverplichtingen) en art. 1.19 (vermogensvorming) en art. 4:70 van de Awb (“indien 
gedurende het boekjaar aanmerkelijke verschillen ontstaan of dreigen te ontstaan tussen de 
werkelijke uitgaven en inkomsten en de begrote uitgaven en inkomsten, doet de 
subsidieontvanger daarvan onverwijld mededeling aan het bestuursorgaan, onder vermelding 
van de oorzaak van de verschillen”). 

8. Heeft het College zicht op de verhouding tussen de uren geleverde zorg en de uren 
gedeclareerde zorg bij de zorgorganisaties die hoge winsten maken en/of dividend uitkeren? 
Heeft het College zicht op de verhouding tussen directe en indirecte kosten bij deze 
organisaties en hoe zien die verhoudingen er dan uit? 

9. Kan Zwolle als gemeente iets doen om deze dividendconstructies te stoppen? Zo nee, wat 
gaat u dan richting de minister aan stappen ondernemen om te bewerkstelligen dat deze 
constructies gestopt worden? 

                                                           
1 Beantwoording 13-02-2018 artikel 45 vragen SP en PvdA over Jaarrekening Creating Balance 

http://decentrale.regelgeving.overheid.nl/cvdr/xhtmloutput/Historie/Zwolle/CVDR602038/CVDR602038_6.html
http://decentrale.regelgeving.overheid.nl/cvdr/xhtmloutput/Historie/Zwolle/CVDR602038/CVDR602038_6.html


10. Is het mogelijk om via bepalingen in een gemeentelijke subsidieverordening bepaalde 
rechtsvormen uit te sluiten van zorgsubsidie? 

11. Is hier een rol weggelegd voor de sociale recherche of de NZA (Nederlandse Zorg Autoriteit) 
en bent u bereid die onderzoek te laten doen naar de financiële situatie van deze en andere 
zorgorganisaties, waarbij er sprake is van WNT-salarissen, dividenduitkeringen en eventuele 
verkeerde verhoudingen tussen directe en indirecte kosten? 

 
PvdA Zwolle 
Y. Ben Ali 


